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P r o t o k ó ł  Nr LVI/23 

 

 s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 25 maja 2023 roku, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta  

w godzinach od 900 do 1145 

 

Pkt 1. 

 

Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI – otworzył  LVI  zwyczajną sesję 

Rady Miasta Działdowo. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 21 radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych  aby włączyli się do elektronicznego systemu 

głosowania  i sprawdził obecność. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji uczestniczy 19 radnych. Nieobecni pan 

Leszek Gołębiewski i pan Leszek Sosnówka. Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

Przewodniczący powitał uczestniczących w  sesji:   

Pana Grzegorza MROWIŃSKIEGO – Burmistrza Miasta  

Panią Beatę SZYDŁOWSKĄ-ANACZKOWSKĄ – Skarbnik Miasta 

Pana Jacka KACZKOWSKIEGO - Radcę prawnego  

Prezesów Spółek Miejskich i Dyrektorów jednostek organizacyjnych Miasta Działdowo,  

Pana Michała WĘGRZYNOWSKIEGO – Wiceprzewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta 

Przewodniczących Zarządów Osiedli,  

Naczelników Wydziałów i pracowników Urzędu Miasta,  

przedstawicieli lokalnych mediów oraz mieszkańców obecnych na Sali obrad  i oglądających    

obrady  za pośrednictwem Internetu.  

 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą transmisji obrad Rady Miasta. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 2. 

 

Zmiany porządku obrad. 
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 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy 

są wnioski w sprawie zmiany  porządku obrad?  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku 

obrad punktu 18 – podjęcie uchwały w wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania 

wieczystego wraz z prawem własności budowli znajdujących się na działkach oznaczonych nr 

2/85 oraz 2/84 położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo uzasadniając tym,  

że należy jeszcze doprecyzować projekt uchwały, ponieważ kolej przysłała jeszcze swoje uwagi 

do projektu.  

Pan radny Zbigniew KOCIELA  – zwrócił się z wnioskiem aby wprowadzić punkt 

dodatkowy:  Informacja  o sytuacji po przetargu na budowę basenu. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że te informacje, które można było 

przekazać są w przestrzeni publicznej, zostały otwarte  oferty, są  podane kwoty jakie zostały 

zgłoszone przez poszczególnych wykonawców. Te oferty są w trakcie badania. Na etapie 

badania nie możemy udzielać żadnych innych informacji, ponieważ może to być podstawą 

zaskarżenia i unieważnienia całego postępowania. 

Pan radny Zbigniew Kociela –  w związku z informacją przekazaną przez pana 

Burmistrza wycofał swoją propozycję o wprowadzenie dodatkowego punktu. 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie zgłoszony wniosek.  

Rada  -  jednogłośnie – 19 głosami „za”, przyjęła zgłoszony przez Burmistrza wniosek.  

Przewodniczący poinformował, że dotychczasowy punkt 19 porządku sesji stanie się 

punktem  18, punkt 20 punktem  19 itd. 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie  porządek obrad z przyjętymi  zmianami. 

Rada - jednogłośnie - 19 głosami „za” przyjęła porządek sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  LV  sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 
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7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2022 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie za 

2022 rok. 

10. Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie z realizacji zadań 

wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  za rok 2022. 

11. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2022 dla Gminy-Miasto Działdowo. 

12. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 

2022. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego- 

Miejskiej Służby Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu Gminy-Miasto Działdowo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2023-2030. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały nr XXXVIII/364/10 z dnia 30 czerwca 

2010 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu, 

planu finansowego instytucji kultury oraz kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej za I półrocze. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do opracowania projektu zmiany Strategii 

Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu                   

i harmonogramu opracowania projektu zmiany strategii, w tym trybu konsultacji. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w odpłatne użytkowanie na 

czas nieoznaczony zabudowanych i niezabudowanych nieruchomości komunalnych 

położonych w Działdowie, na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej  Sp. z o.o. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie: pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

20.  Wolne wnioski i informacje. 

21. Zamknięcie sesji. 

(Protokoły  z przeprowadzonych  głosowań stanowią załączniki do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 3. 

 

Przyjęcie protokołu z LV sesji. 
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 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że radni 

otrzymali protokół na skrzynki e-mail. Przewodniczący zwrócił się do radnych                                       

z zapytaniem czy są uwagi do protokołu LV sesji?  Uwag  do protokołu nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu LV sesji bez odczytywania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Rada  – 18 głosami „za”, przy 1- głosie „wstrzymującym się” przyjęła protokół  LV 

sesji. 

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady – poinformował, że sprawozdanie Przewodniczącego Rady 

Miasta Działdowo o działaniach podejmowanych  w okresie międzysesyjnym obejmuje okres 

od  23 marca 2023 r. do 24 maja 2023 r.  

1. W dniu 27 marca 2023 r. – do Rady Miasta wpłynęła petycja o przystąpienie do 

Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy                       

w jedno państwo złożona przez panią Teresę Garland. 

Dnia 04.04.2023 r.-  petycja została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Petycja jest przedmiotem obrad dzisiejszej sesji w punkcie 20. 

2. W dniu 28 marca 2023 r.  – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył sprawozdanie                    

z dokonanych umorzeń oraz udzielonych ulg w spłacaniu wierzytelności wg stanu na 

31.12.2022 r.  

3. Dnia 28 marca 2023 r. – wpłynęło Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego  stwierdzające nieważność załącznika do Uchwały nr LIV/444/23 Rady 

Miasta Działdowo  z dnia 23 lutego 2023 r.  w części dotyczącej § 6 ust. 2, § 8 ust. 6. 

Przesłano radnym  rozstrzygnięcie na skrzynki e-mail w dniu 30.03.2023 r.  

4. Dnia  30  marca  2023 r. – Pani Małgorzata Rochoń  Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej  w Działdowie przedłożyła roczne sprawozdanie z działalności 

MOPS w Działdowie za rok 2022 oraz sprawozdanie  z realizacji zadań wynikających 

z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 2022. 

Radni otrzymali sprawozdanie drogą e-mail. Sprawozdanie było omawiane na Komisji 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego.  
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5. Dnia 30 marca 2023 r. – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedłożył protokół                       

z Kontroli Miejskiego Domu Kultury w Działdowie w zakresie imprez organizowanych 

w 2022 roku. 

Protokół przesłano radnym wraz z materiałami na LVI sesję. 

6. Dnia 30 marca 2023 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył Zarządzenie nr 

31/2023  w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo, sprawozdania z wykonania planu finansowego instytucji kultury za rok 

2022 oraz informacji o stanie mienia. 

7. Dnia 5 kwietnia 2023 r. – Burmistrz Miasta przekazał odpowiedź na pismo z dnia 

16.03.2023 r. dotyczącą rozbudowy ul. Granicznej i Prostej w Działdowie wraz                           

z infrastrukturą. 

8. Dnia 13 kwietnia 2023 r. – Pani Jolanta Działak Pełnomocnik Burmistrza ds. 

Uzależnień przedłożyła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                     

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2022. 

Sprawozdanie było przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego. 

9. Dnia 17 kwietnia 2023 r. – Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przesłała 

opinię o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy-Miasto Działdowo w 2022 r. 

10. Dnia 17 kwietnia 2023 r. – wpłynęła skarga Pani E. S. skierowana za pośrednictwem 

Rady Miasta Działdowo do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie na 

Uchwałę nr LIV/453/23 Rady Miasta  z dnia 23 lutego 2023 r.  

Skarga wraz z odpowiedzią została przekazana do WSA w Olsztynie dn.16 maja 2023r. 

11. Dnia 19 kwietnia 2023 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył sprawozdanie                       

z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 2022. 

Sprawozdanie było przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Kultury. 

12. Dnia 21 kwietnia 2023 r. – Pani Małgorzata Rochoń Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej przedłożyła Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2022 dla 

Gminy-Miasto Działdowo.  

Dokument był przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego. 

13. Dnia 21 kwietnia 2023 r. – wpłynął e-mail od Ogólnopolskiego Stowarzyszenia 

„Kominki i Piece” informujące o przesłaniu zapytań do Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Małopolskiego dot. uchwał antysmogowych. 

14. Dnia 26 kwietnia 2023 r. – Przewodniczący Klubu Radnych „Łączy Nas Działdowo” 

przekazał propozycje  zmian do Statutu Gminy-Miasto Działdowo. 
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15. Dnia 26 kwietnia 2023 r. -  do wiadomości Rady Miasta Działdowo wpłynęło pismo 

Radnego Z. Kocieli dot. udzielenia informacji publicznej przez dyrektora MDK                           

w Działdowie.   

Pismo zostało przesłane do radnych. 

16. Dnia 28 kwietnia 2023 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przekazał Radnym informacje 

dot. incydentu naruszenia ochrony danych osobowych u dostawcy usługi SMS oraz                      

o podjętych przez niego działaniach w związku z nieautoryzowanym dostępem do 

numerów telefonów przetwarzanych w serwisie. 

Informacja została przesłana na skrzynki e-mail. 

17. Dnia 28 kwietnia 2023 r. – Burmistrz Miasta Działdowo przedłożył projekt uchwały        

w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu wraz z materiałami składającymi się na sprawozdanie finansowe 

sporządzonymi na dzień 31.12.2022 r. 

18. Dnia 8 maja 2023 r. – Wojewoda Warmińsko-Mazurski przesłał zawiadomienie                            

o kontroli problemowej dot. sposobu przyjmowania, trybu rozpatrywania i załatwiania 

skarg i wniosków przez organy j.s.t. w okresie od 1 stycznia 2021 roku do 31 grudnia 

2022 roku. 

19. Dnia 12 maja 2023 r. – radny Pan Zbigniew Kociela złożył interpelację dot. gazety 

Dzialdowo.pl i jej pracowników. 

Interpelacja została przekazana Burmistrzowi Miasta w dniu 16.05.2023 r.  

20. Dnia 15 maja 2023 r.- Prezes Sądu Okręgowego w Elblągu – przesłał informację 

dotyczącą wyboru ławników na kadencję 2024-2027 przez Radę Miasta Działdowo                     

w liczbie -3. 

21. Dnia 16 maja 2023 r.- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał wniosek Komisji 

z dnia 15 maja 2023 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Działdowo wraz z opinią w sprawie oceny wykonania budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo za rok 2022. 

Dnia 17 maja 2023 r. – wniosek został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie celem zaopiniowania.  

22. Dnia 17 maja 2023 r. –  Burmistrz Miasta Działdowo do wiadomości Rady Miasta  

przekazał odpowiedź na wniosek (petycję) złożoną przez Wspólnoty Mieszkaniowe ul. 

Północnej w Działdowie.   

Pismo zostało przesłane radnym na skrzynki mejlowe. 

23. Dnia 19 maja 2023 r. – Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przesłała opinię              

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta absolutorium. 
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24. Wszyscy radni złożyli w ustawowym terminie oświadczenia majątkowe wg stanu na 

dzień 31.12.2022 r. 

Ad. pkt 5. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan  Grzegorz MROWIŃSKI –   Burmistrz  Miasta przedstawił  sprawozdanie za okres 

od 23  marca 2023 r. do 24 maja 2023 r. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

  

Ad. pkt 6. 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                            

i stowarzyszenia gmin. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI –   Burmistrz Miasta – poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym, uczestniczył w dniu 24.05.2023 r. w posiedzeniu  Zgromadzenia EZG 

„Działdowszczyzna”, na którym przyjęto sprawozdanie z wykonania budżetu Związku za rok 

2022 r.,  pan Kazimierz Kordecki otrzymał absolutorium. 

 

Ad. pkt 7. 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady -  zwrócił się do 

przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta o przedstawienie sprawozdań.  

Pani radna Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury  - 

poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym  Komisja obradowała w dniu 22 maja 

2023 r. Członkowie Komisji wysłuchali sprawozdania z działalności Miejskiej Biblioteki 

Publicznej, Miejskiego Domu Kultury oraz Muzeum Pogranicza za rok 2022. 

MBP prowadzi szeroką działalność, nie tylko polegającą na wypożyczaniu książek, prowadzi 

również działalność kulturalną i edukacyjną. W ramach tej działalności prowadzi dyskusyjny 

Klub książki, Klub malucha, Klub rękodzieła, bierze udział w projekcie „Cała Polska czyta 

dzieciom” oraz „Narodowe czytanie”. Organizuje wystawy fotografii, haftu i rysunku oraz ferie 
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i wakacje w bibliotece. Biblioteka prowadzi również spotkania z ciekawymi ludźmi, często są 

to lokalni twórcy czyli pisarzami, poetami z Działdowskiej Kuźni Słowa.  

Ciekawą działalność prowadzi również Muzeum Pogranicza. Jest to działalność 

dokumentacyjna, konserwatorska, edukacyjna oraz działalność mająca na celu 

upowszechnianie kultury, działalność naukowo-badawczą, działalność wydawniczą. Obok 

Muzeum Pogranicza działa wystawa sztuki Akwarium, gdzie wystawiane są prace zarówno 

malarskie, rzeźbiarskie jak i  fotograficzne. Muzeum po raz drugi zorganizowało Noc muzeów 

podczas której można było zwiedzić muzeum jak i również obejrzeć wystawę malarską  prac 

pana Andrzeja Walaska naszego lokalnego twórcy.  

Miejski Dom Kultury zajmuje się działalnością artystyczną, rekreacyjną, kinową, warsztatową, 

wydawniczą i poligraficzną. W roku 2022 MDK zorganizował lub patronował 45 imprezom                  

o szerokiej gamie działania. Są to widowiska artystyczne, spektakle teatralne, koncerty oraz 

warsztaty filmowe. Przy MDK działa nasze działdowskie kino Apollo, które po 12 latach 

przerwy wznowiło swoją działalność. W ubiegłym roku było 850 seansów, liczba widzów 

wyniosła 25 131 osób. Dochody z funkcjonowania kina wzrosły do 160 tyś. zł. Przy MDK 

działają również sekcje i zespoły artystyczne jak grupa taneczna „Piruecik”, grupa taneczna 

„Fuks”, „Bzik”, grupa taneczna „Flow Dance”, grupa teatralna „Na Maksa” i inne.  

Komisja zapoznała się również z kosztami placówek oświatowych w roku 2022. 

Pan radny Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała w dniu  22 maja 

2023 r.  Komisja pozytywnie  zaopiniowała  projekty uchwał Rady Miasta Działdowo                              

w sprawie: przystąpienia do opracowania projektu zmiany Strategii Rozwoju Gminy-Miasto 

Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu zmiany strategii, w tym trybu konsultacji; w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

prawa użytkowania wieczystego wraz z prawem własności budowli znajdujących się                                

na działkach oznaczonych nr 2/85 oraz 2/84 położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo; w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w odpłatne użytkowanie na czas 

nieoznaczony zabudowanych i niezabudowanych nieruchomości komunalnych położonych                    

w Działdowie, na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. 

Komisja odbyła wizje lokalne zbiornika retencyjnego przy ul. Lidzbarskiej oraz zbiornika 

wodnego przy ul. Mławskiej.  

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Finansów  obejmuje okres od dnia 

23 marca 2023 roku do dnia 24 maja 2023 roku.  

W w/w okresie Komisja Budżetu i Finansów odbyła jedno posiedzenie w trybie stacjonarnym, 

tj.22 maja 2023 roku. Na przedmiotowym posiedzeniu Komisja jednogłośnie pozytywnie 
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zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta:  w sprawie zwolnienia 

samorządowego zakładu budżetowego – Miejskiej Służby Drogowej w Działdowie                                       

z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy-Miasto Działdowo – 

przedmiotowa nadwyżka w kwocie 14.992,27 zł przeznaczona zostanie na zakup środków 

trwałych tj. kosiarki bijakowej ciągnionej do cięcia poboczy i rowów; 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2023-

2030; w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023; w sprawie 

uchylenia Uchwały nr XXXVIII/364/10 z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie określenia zakresu 

i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu, planu finansowego instytucji kultury oraz 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze. Ponadto Komisja 

jednogłośnie przyjęła protokoły z poprzednich posiedzeń nr 47/22, 48/22, 49/23 i 50/23. Oprócz 

tego Komisja zapoznała się z analizą wykorzystania przez Gminę Miasto - Działdowo środków 

finansowych w ramach dotacji celowych oraz innych środków zewnętrznych do rozliczenia za 

2022 rok, a także przyjęła informację o kondycji finansowej Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”, w tym omówienie bilansu za 2022 rok, analiza kosztów i przychodów 

wywozu odpadów w 2022 roku oraz informacja o poziomie opłat i ich ściągalności przez 

Związek.                                     

Pan radny Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                          

i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym  obradowała                  

w dniu 23 maja 2023 r. Komisja zapoznała się z informacją o stanie dróg po zimie,  z informacją 

dotyczącą działalności Straży Miejskiej – wpływ monitoringu na poprawę jakości 

przestrzegania ładu i porządku w mieście. Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2022, 

sprawozdaniem z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2022, 

sprawozdaniem MOPS z realizacji zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny                                 

i systemie pieczy zastępczej za rok 2022, oraz sprawozdaniem Oceny Zasobów Pomocy 

Społecznej za rok 2022 dla Gminy-Miasto Działdowo oraz z informacją MOPS o stanie 

bezrobocia i alimentacji za rok 2022. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na prośbę pana radnego Leszka Gołębiewskiego, 

ze względu na swoją nieobecność  - przedstawi sprawozdanie z Komisji Sportu  na następnej 

sesji.  

Pan radny Patryk PIEKARSKI  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował,                        

że  w okresie międzysesyjnym Komisja  obradowała w dniu 15 maja 2023 r. Na przedmiotowym 

posiedzeniu Komisja podsumowała wyniki kontroli Miejskiego Domu Kultury w Działdowie 

w zakresie imprez organizowanych w 2022 roku. Protokół państwo radni otrzymali na swoje 
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skrzynki. Ponadto Komisja wybrała Zespół do przeprowadzenia kontroli Burmistrza w zakresie 

wydatkowania środków przyznanych dla organizacji pozarządowych z budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo w roku 2022.  Komisja rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy-

Miasto w roku 2022  wraz z opinią RIO o tym sprawozdaniu oraz   sprawozdaniem finansowym 

i informacją o stanie mienia komunalnego. Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu i wystąpiła z wnioskiem do Rady Miasta o udzielenie Burmistrzowi Miasta  

absolutorium.  

Pan radny  Marcin  OGRODOWCZYK  - Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji poinformował, że  w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała w dniu 

9 maja 2023 r. na którym wstępnie rozpatrzyła petycję, która wpłynęła 27 marca 2023 r. 

Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” pozostawiła petycję bez rozpatrzenia.   

Pan radny Wojciech ŚLIWA - Przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej – 

poinformował, że Komisja obradowała się w dniu 8 maja 2023 r. Na posiedzeniu przyjęto 

propozycje zmian w Statucie Gminy-Miasto Działdowo. Łącznie wpłynęło 5 wniosków: 

wniosek Klubu Radnych „Łączy Nas Działdowo”, wniosek radnych Bogumiły Redy, Andrzeja 

Przybyszewskiego, Romualda Remiszewskiego, Pawła Świątka, Leszka Sosnówki i Wojciecha 

Śliwy oraz wniosek radnego pana Piotra Demskiego i Adama Szczypińskiego. Proponowane 

zmiany zostały przekazane do odpowiednich jednostek Urzędu Miasta w celu analizy prawnej. 

 

Ad. pkt 8. 

 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2022 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że 

sprawozdanie  przedłożyła  Radzie Miasta   pani  Jolanta Działak – Pełnomocnik Burmistrza  

ds. uzależnień.  Radni otrzymali sprawozdanie  w materiałach na sesję. 

Sprawozdanie było tematem posiedzenia  Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania.  

Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję  nad sprawozdaniem. 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem czy na naszym terenie 

działania komisji są wydane Niebieskie karty dla pań?  

Pani Jolanta DZIAŁAK – Pełnomocnik ds. uzależnień – poinformowała, że do Komisji 

nic takiego nie dotarło, ale być może że jest, ponieważ do Komisji nie trafiają wszystkie 

podejmowane działania związane z Niebieską Kartą, bo nie zawsze za tym stoi alkohol.  
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Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem, czy komisja miała do 

czynienia z takimi przypadkami o których ostatnio było głośno w mediach, chodzi o znęcanie 

się nad dziećmi. 

Pani Jolanta DZIAŁAK – Pełnomocnik ds. uzależnień – wyjaśniła, że na pewno trafiają 

przypadki z przemocy domowej. Do gminnej komisji trafiają przypadki, tam gdzie nadużywa 

się alkoholu przede wszystkim. Jeżeli wpływają wnioski z MOPS jest zaznaczone, że                              

w rodzinie nadużywa się alkoholu i najprawdopodobniej dochodzi tam do przemocy. To 

stwierdzić może policja, albo pracownik socjalny. Jeżeli dochodzi do tragedii takiej jaką  

opisano w mediach, okazuje się, że wszyscy coś wiedzieli. Nie zawsze jest tak, że ktoś 

zareaguje na to. Pracownik socjalny zgłasza do sądu, czasami sąd odpowiada od razu a czasami  

nie, czeka na zebranie dowodów. Jeżeli tam byłaby reakcja natychmiastowa być może nie 

doszłoby do tak dramatycznego wydarzenia. 

Pan radny Zbigniew Kociela – stwierdził, że jego zdaniem w tamtym przypadku 

nastąpiło zaniechanie. Trzeba umieć przeciwstawić się temu i podjąć właściwe działania.   

            Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz - zwrócił uwagę, że taka dyskusja powinna 

odbyć się na komisjach, ale nie przy sprawozdaniach. Są spotkania problemowe, które 

odbywają się w ramach zespołów interdyscyplinarnych. W tamtym przypadku nie było 

zaniechania ze strony pracowników ośrodka pomocy społecznej, tam były zaniechania                           

ze strony sądu rodzinnego, który działał opieszale a ponadto pozostawiał dziecko w tej rodzinie. 

Nie wrzucajmy wszystkich instytucji do jednego worka, jeżeli wskazujemy zaniedbania należy 

konkretnie wskazać instytucję. 

Nikt więcej nie zgłosił  głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący zamknął 

dyskusję, stwierdzając że Rada Miasta zapoznała się z realizacją Gminnego Programu 

Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2022 i nie wniosła uwag do 

sprawozdania. 

 

Ad. pkt 9. 

 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie                             

za 2022 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że Dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Działdowie Pani Małgorzata Rochoń przedłożyła 

Radzie Miasta sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej 

Działdowie za rok 2022.  Radni otrzymali  sprawozdanie w materiałach na sesję. 
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Sprawozdanie było przedmiotem obrad  Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął  

dyskusję, stwierdzając że Rada Miasta zapoznała się  ze sprawozdaniem z działalności 

Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  Działdowie za 2022 rok i nie wniosła uwag do 

sprawozdania. 

 

Ad. pkt 10. 

 

Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie z realizacji zadań 

wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  za rok 2022. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że Dyrektor  

Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  Działdowie przedłożyła sprawozdanie z realizacji 

zadań wynikających z ustawy   o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 2022. 

Radni otrzymali sprawozdanie w materiałach na sesję. Nad sprawozdaniem  debatowała 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. Komisja nie wniosła uwag do 

sprawozdania.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął  dyskusję, 

stwierdzając  że Rada Miasta zapoznała się  ze sprawozdaniem z realizacji zadań wynikających 

z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 2022. 

 

Ad. pkt 11. 

 

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2022 dla Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że Dyrektor  

Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  Działdowie Pani Małgorzata Rochoń przedłożyła 

dokument Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2022 dla Gminy-Miasto Działdowo. 

Radni otrzymali dokument  w materiałach na sesję.  Nad dokumentem  debatowała Komisja 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. Komisja nie wniosła uwag do przedłożonej 

Oceny.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem, czy pula zasobów pomocy 

społecznej może być zwiększona w przyszłym roku, czy wzrośnie dodatek opiekuńczy, ( radny 

zwrócił uwagę, że ma na myśli pewną rodzinę), który jest bardzo niski w porównaniu do innych 

pomocy np. 500+ . Chodzi o dodatek opiekuńczy dla osób, które mają I grupę inwalidzką, on 

wynosi obecnie dwieście parę złotych, czy ta  kwota wzrośnie. 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że wysokość zasiłku 

pielęgnacyjnego regulowana jest ustawą, na ten moment nie ma informacji o zwiększeniu tej 

wysokości. Jest to zadanie rządowe, będzie zmiana ustawy, otrzymamy środki będą podniesione 

kwoty zasiłku. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że  został wywołany temat pewnej 

rodziny. Było sygnalizowane aby ta rodzina ogłosiła upadłość konsumencką, gdyż jeden 

członek rodziny ma bardzo wysoką emeryturę, która niestety w większości jest zabierana przez 

komornika. Sprawa została skierowana do prawnika, przy Starostwie są bezpłatne porady 

prawne, co dalej nie pilotujemy teraz. Odnośnie podwyżki zasiłku, wszystko w rękach rządu. 

Pan radny Zbigniew Kociela – stwierdził, że jemu chodzi o kwestię pomocy dla tej 

rodziny, bo wysokość zasiłku jest niska. Odnośnie upadłości konsumenckiej poczynione 

zostały działania, szereg osób zaangażowało się w tę sprawę. 

Pan Burmistrz – stwierdził, że docenia pana radnego troskę o tę rodzinę, ale pani 

dyrektor wyjaśniła, że to nie są kompetencje rady, ani burmistrza tylko jest to ustalane przez 

stronę rządową.   

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  

zamknął  dyskusję, stwierdzając  że Rada Miasta zapoznała się  z Oceną Zasobów Pomocy 

Społecznej za rok 2022 dla Gminy-Miasto Działdowo i nie wniosła uwag.  

 

Ad. pkt 12. 

 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 

2022. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że 19 kwietnia 

br. wpłynęło  od Burmistrza Miasta  Sprawozdanie z realizacji   programu współpracy                                 

z organizacjami pozarządowymi w 2022 r. Sprawozdanie radni otrzymali                                                                      

w  materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty i Kultury nie wniosła uwag do 

sprawozdania z realizacji programu.  



14 

 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby nie referować sprawozdania. W sesji uczestniczy 

Pani Katarzyna Janke – Koordynator Centrum Aktywności Organizacji Pozarządowych. 

Ewentualne  zapytania, w toku dyskusji można kierować do pani Koordynator. 

Przewodniczący Rady  otworzył  dyskusję nad  przedłożonym  sprawozdaniem.  

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący zamknął dyskusję  

stwierdzając, że rada sprawozdanie przyjęła. 

 

Ad. pkt 13. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego- Miejskiej 

Służby Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                             

w materiałach sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – wyjaśniła, że zgodnie                   

z uchwałą określającą działanie zakładu budżetowego z roku 2010, jest możliwość aby zakład 

budżetowy w terminie do 31 maja złożył wniosek do Burmistrza o zwolnienie z wpłaty 

nadwyżki środków obrotowych jeżeli takie wypracuje. MSD taki wniosek złożyła, kwota 

nadwyżki to 14 922,27 zł. Do rady należy decyzja, czy środki maja pozostać w zakładzie 

budżetowym, czy mają zostać przekazane do budżetu gminy. Celem jest zakup kosiarki 

bijakowej do cięcia poboczy i rowów. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza                            

odnośnie  kwestii „przejęcia” Miejskiej Służby Drogowej przez   PGKiM, o czym była mowa 

w zeszłym roku. Czy w tej materii będzie się cos działo? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że na dzień dzisiejszy prace 

w tej sprawie przejęcia MSD przez PGKiM  zostały zaniechane. 

Nikt z radnych nie zabrał  więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym                                 

w materiałach na sesję. 

Rada - jednogłośnie –  19 głosami „za”  podjęła uchwałę 
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nr LVI/465/23 

w sprawie: zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego- Miejskiej Służby Drogowej 

w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy-

Miasto Działdowo ( uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę 1005 . 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady LVI sesji 1025. 

 

Ad. pkt 14. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2023-2030.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                               

w materiałach sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – przedstawiła 

szczegółowo proponowane zmiany w WPF na lata 2023-2030. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt  z  radnych nie zabrał   głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję  

i poddał pod głosowanie   projekt uchwały. 

Rada  – 18  głosami „za” podjęła uchwałę  

nr LVI/466/23 

 

w sprawie:  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2023-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 12. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                             

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – omówiła szczegółowo 

proponowane zmiany w budżecie. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

 Pani radna Aleksandra KORZENIEWSKA – zwróciła się z zapytaniem odnośnie 

doniesień z mediów o zakończeniu programu Mieszkanie +. W ramach społecznych inicjatyw 

mieszkaniowych przekazywaliśmy środki na ewentualną budowę tych mieszkań, co teraz 

będzie czy coś wiemy na ten temat. Czy te instytucje które przystąpiły do tego programu będą 

to realizować, czy nie będzie nowych wniosków, czy koniec tych które były zamierzone? 

Drugie pytanie dotyczy funduszy 90 000 zł dla PGKiM, jakie to będą inwestycje, które odcinki, 

bo chodzi o kanalizację?  

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że program Mieszkanie+                               

i program Społeczne Inicjatywy Mieszkaniowe są to dwa różne programy. Program Mieszkanie 

+był adresowany min. do samorządów, samorządy mogły wnioskować o środki na budowę 

mieszkań. Ten program nie wyszedł tak jak miał być ponieważ są tam duże lobby deweloperów, 

samorządy na starcie już przegrywają, ponieważ deweloperzy mają własne firmy, które budują. 

Gmina musiałaby  pozyskać środki, później ogłosić przetarg, te firmy deweloperskie wzięłyby 

udział w przetargu lub nie. Społeczne Inicjatywy Mieszkaniowe to inny program, do którego 

gmina przystąpiła. Weszliśmy do spółki na objęcie udziałów w tej spółce dostaliśmy 

dofinansowanie z rządu. Żadnych środków pochodzących z podatków lokalnych na te udziały 

nie przeznaczyliśmy. SIM, na dzień dzisiejszy przygotowuje projekt budynku 18 rodzinnego, 

który będzie pobudowany przy ul. Północnej. Jak ten projekt będzie gotowy zostanie on 

przedstawiony Radzie Miasta. Gmina-Miasto Działdowo nic nie ryzykowała wchodząc do tej 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 

Środki w wysokości 90 000 zł przekazywane do PGKiM są przeznaczone na modernizację linii 

wodociągowej w ul. Kościuszki. 

Pan radny Andrzej TESSAR -  zwrócił się z zapytaniem  odnośnie nowego zadania 

inwestycyjnego opracowanie dokumentacji technicznej przyłącza elektroenergetycznego 

zasilającego planowane urządzenie terenu wokół zbiornika retencyjnego w kwocie 10 000 zł. 

Co się za tym kryje? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz –  wyjaśnił, że chcemy wykonać 

dokumentację, gdyż planujemy doświetlić ścieżkę pieszo-rowerową do Kisin do rzeki czyli na 
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terenie miasta. Po drugie chcemy wykonać przyłącze ponieważ chcemy na zbiorniku umieścić 

fontannę pływającą. Jest ona potrzebna m.in. po to aby natleniać wodę. Zbiornik jest zarybiony, 

nie jest głęboki, aby uniknąć ścięcia ryb trzeba ten zbiornik napowietrzać. 

Pan radny Andrzej TESSAR – zwrócił się z zapytaniem odnośnie zadania 

inwestycyjnego naprawa murów zespołu zamkowego w Działdowie 421 000 zł. Czy remont 

zamku jest jeszcze gwarantowany, czy jest już to po okresie gwarancji ? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że jest to całkowity koszt 

inwestycji, częściowo jest to naprawa częściowo budowa murów tj. około 700 000 zł. Z czego 

300 000 zł to jest gwarancja, którą będziemy chcieli zabrać od wykonawcy (zdeponował w 

ramach przetargu). Przeprowadzona przez ekspertów analiza wykazała, że mury kurtynowe są 

bardzo problemowe, dochodzi do penetracji wody w tych murach. Dlatego po konsultacji                        

z konserwatorem  uznaliśmy, że najlepszym rozwiązaniem będzie zwieńczenie tych murów 

dachówką. Na dzień dzisiejszy jest to najlepsze rozwiązanie. Został popełniony błąd 

projektowy, że można po tych murach chodzić. Wnęka w środku murów powoduje, że 

zalegający śnieg w momencie topienia zalega w rzygaczach, marznie. W rzygaczach nie ma 

dostępu słońca, nie ma odpływów. Jak przychodzi wiosna, woda w korytarzu się topi,                          

a w rzygaczu jest lód. Analizy wykazują, że należy dokonać pewnych przeróbek no i są błędy 

wykonawcy i wykonawca za to zapłaci te 300 000 zł. Być może sprawa znajdzie się                                   

w sądzie, nie poddajemy się, mamy materiał na to, że wykonawca popełnił pewne 

niedociągnięcia. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił uwagę, że w mury kurtynowe były już 

jakieś środki przeznaczane, chyba 60 000 zł w rzygacze. Czy dały jakieś efekty?   

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że  tak dały. Za tamte środki 

została wykonana wentylacja. Poniżej murów po których się spaceruje zostały wykonane 

otwory, przestrzeń między murami jest wentylowana. Wcześniej nie było wentylacji, więc 

wilgoć od gruntu podchodziła i skraplała się u góry na stropie i kapała. Został rozwiązany 

problem tej wilgoci w tej przestrzeni w murach, natomiast nie został rozwiązany problem 

penetracji od góry wód opadowych deszczu i śniegu. 

Pan radny Marcin OGRODOWCZYK – zwrócił się z zapytaniem odnośnie budowy, 

remontu dróg, które były obiecywane, że jeżeli znajdą się pieniądze. W tej zmianie budżetu nie 

ma żadnych dróg wprowadzonych, a na ten mur pieniądze się znajdują. 

Drugie pytanie dotyczy inwestycji  wymiana parkometrów, na jakim etapie to jest i jak to 

wykonujemy czy własnymi ludźmi, czy jest to firma zewnętrzna? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – odnośnie pytania drugiego pan Burmistrz 

wyjaśnił, że zostały już pozyskane oferty cenowe, na dniach zostanie ogłoszony przetarg. 

Kwota będzie trochę  niższa niż było zakładane, jakaś kwota się uwolniła, którą na coś 
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przeznaczamy. Będzie to robiła firma zewnętrzna, nie mamy takich służb które by na tym się 

znały. Jeżeli chodzi o drogi, to gmina duże ilości dróg robi, w porównaniu do poprzednich lat, 

do poprzednich kadencji. Pytanie pana radnego odbieram jako komplement, bo im więcej się 

robi tym większe są oczekiwania mieszkańców. Nie jesteśmy w stanie odrobić pół wieku 

zaległości. Drogi jak były wcześniej budowane, każdy wie, teraz mogliśmy zamiast ulicy 

Granicznej i Prostej wyremontować rynek. Staramy się remontować centrum ( za chwilę będzie 

to ul. Kościuszki) ale też  i drogi na peryferiach miasta Jesteśmy w trakcie oceny ofert na 

budowę basenu, być może będą jakieś ruchy w budżecie, na plus albo minus trudno powiedzieć. 

Nie jest tak że nie pamiętam o potrzebach, które pan ma na myśli, zostaną one zrealizowane na 

pewno w niedalekiej perspektywie. Mamy złożone wnioski na remonty niektórych ulic, 

zobaczymy co uda się zrobić. Być może przed wyborami pojawią się programy z których uda 

się pozyskać  dodatkowe środki. 

 Pan radny Marcin OGRODOWCZYK - zwrócił uwagę, że droga o której wspomniał 

była obiecywana od dawna, jest zrobiony projekt na budowę tej drogi. Ale mieszkańcy pytają 

radnego kiedy będzie realizacja, musi więc znać odpowiedź  dlaczego środki na mury znalazły 

się, a na drogę już nie. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że na mury znalazły się środki ponieważ kończy się 

gwarancja, jeżeli pozostawimy na przyszły rok to nie ściągniemy już tej gwarancji. 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady Miasta – w imieniu 

mieszkańców i swoim własnym podziękował za inwestycję, jedną z największych 

realizowanych przez samorząd. Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy planowane jest 

tam nasadzenie drzewek gdyż jest tam ogromna przestrzeń w czasie suszy będzie nawiewał 

piasek z pól. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z wnioskiem aby zmniejszyć przepływ samochodów przez 

ulicę Osiedleńczą, Reja montując tablice informacyjne kierunkowe z jednej i z drugiej strony. 

Np. od Księżego Dworu można przejechać na Nidzicę, można przejechać na Lidzbark, 

Dąbrówno. Lepiej, żeby to poszło tzw. małą obwodnicą niż szło przez centrum miasta.  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – stwierdził, że jest to bardzo dobry pomysł, 

trzeba wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych i do Zarządu Dróg Wojewódzkich, żeby takie 

tablice zamontowali. Na drodze wojewódzkiej od strony Lidzbarka, żeby pokazywały Księży 

Dwór, a z Księżego Dworu żeby pokazywały, że kierunek na Lidzbark. Jest to bardzo dobry 

pomysł. Drzewa zostaną nasadzone, bo jest tam ogromna przestrzeń. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że budowy ulicy Granicznej nie było widać w budżecie, w materiałach 

sesyjnych. Konsekwencją budowy drogi Granicznej jest budowa drogi do Działdowszczyzny. 

Z panem Wójtem umówiliśmy się, że Gmina-Miasto robi ulicę Graniczną i nie chcemy od pana 

Wójta pieniędzy, bo to jest wspólna droga, natomiast pan Wójt zobowiązał się, że zrobi ulicę 
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(bez nazwy)  przedłużenie ulicy Gminnej do Działdowszczyzny i też nie będzie chciał od nas 

pieniędzy. 

 Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że jest tam 

ścieżka rowerowa, mając na myśli modernizację ulicy Polnej. Jest tam odcinek chodnika 

niezagospodarowany, jest tam zieleń, trzeba schodzić na ulicę w ul. Polnej. Na komisji spraw 

społecznych radny Andrzej Tessar  zgłaszał wniosek, żeby tam postawić barierki niedaleko tej 

zieleni bo wjeżdżają samochody. Taki wniosek też składał radny Patryk Piekarski. Tam pięknie 

zamknie się ścieżka rowerowa Księżodworska, Graniczna, Polna, Krasickiego przy szkole, 

przy remoncie można poszerzyć i będzie tam ścieżka rowerowa. 

 Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że jest w trakcie 

sporządzania dokumentacja na remont ulicy Polnej, w ramach tej dokumentacji ten brakujący 

odcinek ścieżki rowerowej od ulicy Polnej do Krasickiego zostanie wykonany. Będzie 

skomunikowana ulica Księżodworska z ulicą Krasickiego z ulicą Polną aż do ulicy Granicznej. 

Pani radna Wanda MILEWSKA –  odniosła się do budowy dróg, zwróciła uwagę na 

planowaną budowę ulicy Kościuszki gdzie ma być ułożona kostka brukowa. Jest to niezbyt 

dobry pomysł, niepraktyczny. Taka kostka jest na ulicy Młyńskiej. Jeżeli takie rozwiązanie 

będzie na ulicy Kościuszki, gdzie ta ulica łączy dwie części miasta… 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że w ulicy Kościuszki będą ułożone płyty granitowe 

przycinane. Bierzemy pod uwagę głosy mieszkańców. Z kostki granitowej będą tylko przy 

krawężnikach wykończenia, gdyż płyty mają swoje wymiary, nie docina się już ich.  

Od ulicy Pocztowej w kierunku rynku teren ten stanowi stanowisko archeologiczne 

konserwator ma decydujący głos. Ulica Młyńska pomimo tych niedogodności jest jedną                         

z najpiękniejszych ulic. Odcinek Jagiełły -Kościuszki też taki będzie. 

 Pan radny Andrzej TESSAR – zwrócił się z zapytaniem czy remont będzie całej ulicy 

od Jagiełły do CPN. 

 Pan Burmistrz – wyjaśnił, że remont będzie od ul. Pocztowej przez ulicę Kościuszki aż 

do drogi wojewódzkiej. 

 Pan radny Zbigniew KOCIELA -  zwrócił się z zapytaniem odnośnie remontu zamku, 

co będzie jak nie otrzymamy wadium tych pieniędzy, czy jest jakaś alternatywa? A sprawy 

sądowe kończą się różnie, trwają bardzo długo. 

 Pan Burmistrz – wyjaśnił, że to jest odwrotnie, my te pieniądze bierzemy a firma idzie 

do sądu i nas skarży. Pieniądze są,  bo to jest zabezpieczenie, zbieraliśmy przez te lata dowody, 

mamy ekspertyzy, na które zabezpieczaliśmy środki. Jesteśmy pewni, że te pieniądze                                   

z gwarancji powinny iść na  poprawę tych rzeczy źle wykonanych. 

 Pan radny Marcin OGRODOWCZYK – zwrócił się o doprecyzowanie  421 000 zł                       

w budżecie plus zabezpieczenie mniej więcej to jest  koszt czy mieści się w tym. 
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 Pan Burmistrz – wyjaśnił, że nie możemy zabezpieczenia przeznaczyć na dachówki, bo 

to jest coś nowego to jakby element przebudowy. Te elementy, które są możemy 

przebudowywać. 

Nie było więcej głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął dyskusję                       

i poddał pod głosowanie  projekt uchwały.  

Rada – jednogłośnie - 19  głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr LVI/467/23 

w sprawie:  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 16. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały nr XXXVIII/364/10 z dnia 30 czerwca 

2010 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu, 

planu finansowego instytucji kultury oraz kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej za I półrocze. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przedłożony                      

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – wyjaśniła, że w związku 

z ustawą z dnia 26 stycznia 2023 r. o zmianie ustaw w celu likwidowania zbędnych barier 

administracyjnych, od 2023 roku nie ma obowiązku przedstawiania radzie i RIO informacji                       

o przebiegu wykonania budżetu, informacji  z wykonania planu finansowego instytucji kultury 

oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                           

i poddał pod głosowanie projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym                                                             

w materiałach  na sesję. 

Rada  –  jednogłośnie -  19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr LVI/468/23 
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w sprawie: uchylenia Uchwały nr XXXVIII/364/10 z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie 

określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu, planu finansowego 

instytucji kultury oraz kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół  z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 17. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do opracowania projektu zmiany Strategii 

Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu                   

i harmonogramu opracowania projektu zmiany strategii, w tym trybu konsultacji. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przedłożony                      

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Izabela SOKOLNICKA – Kierownik Referatu Zamówień Publicznych i Projektów 

Europejskich   - wyjaśniła, że w związku z trwającymi pracami nad uruchomieniem wdrażania 

nowego programu operacyjnego naszego województwa, zgodnie z aktualnymi wytycznymi 

Urzędu Marszałkowskiego projekty o dofinansowanie których samorządy sieci miast Cittaslow 

będą ubiegać się o dofinansowanie nowego programu muszą wynikać z listy projektów ujętych                       

w strategii rozwoju gminy. Zachodzi więc potrzeba uzupełnienia listy projektów. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                     

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada - jednogłośnie –  19 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LVI/469/23 

w sprawie: przystąpienia do opracowania projektu zmiany Strategii Rozwoju Gminy-

Miasto Działdowo do roku 2030 oraz określenia szczegółowego trybu   i harmonogramu 

opracowania projektu zmiany strategii, w tym trybu konsultacji (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół  z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 18. 
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Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w odpłatne użytkowanie na czas 

nieoznaczony zabudowanych i niezabudowanych nieruchomości komunalnych położonych w 

Działdowie, na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  Sp. z o.o. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przedłożony                        

w materiałach sesyjnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Gospodarki i Ochrony Środowiska, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Aneta PEĆ – Naczelnik Wydziału GKW -  wyjaśniła, że obecnie władającym 

gminnym zasobem mieszkaniowym jest  PGKiM, któremu zostały przekazane w odpłatne 

użytkowanie na czas nieoznaczony budynki i lokale wchodzące w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy. W skład tego zasobu nie zostało ujętych 6 budynków położonych przy ul. 

Północnej 20, Bielnikowej 16, 11 Listopada 2, Mazurskiej 1A, Wł. Jagiełły 24, Leśna 15A.                 

W związku z tym użytkownik czyli PGKiM pobierał by czynsze za najem,  za co zobowiązuje 

się do utrzymania na własny koszt przedmiotu użytkowania, w taki sposób aby te składniki nie 

uległy pogorszeniu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani radna Wanda MILEWSKA – zwróciła się z zapytaniem, kto do tej pory zarządzał 

tymi budynkami? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – wyjaśnił, że miasto. Te budynki w okresie 

od 2012 roku, albo nie były własnością gminy, albo byli spadkobiercy których nikt nie był                       

w stanie znaleźć. Udało nam się to w ostatnich latach uregulować, dla miasta jest to kłopotliwe 

gdyż trzeba prowadzić książkę obiektu, przeglądy kominiarskie i inne. Mamy spółkę, która się 

tym zajmuje, ma specjalistów. 

Pan radny Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem, czy mieszkańcy tych 

budynków nie zalegają z płatnościami. 

Pan  Burmistrz – wyjaśnił, że te budynki były zasiedlane w ostatnich latach, przykładano 

dużą wagę do tego czy najemcy mają stałą pracę, czy będą mogli uregulować te czynsze. Pan 

Burmistrz poinformował, że czynsze są na poziomie roku 2012 i są nieadekwatne do kosztów 

jakie ponosi gmina. Nie planujemy jeszcze w tym roku podnoszenia czynszów, ale to jest 

kwestia czasu żeby to urealnić. 

Nikt  z radnych nie zabrał więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Rada -  jednogłośnie –  19 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LVI/470/23  

 w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w odpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony 

zabudowanych i niezabudowanych nieruchomości komunalnych położonych                                       

w Działdowie, na rzecz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  Sp.   

z o.o. (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół  z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 19. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przedłożony                      

w materiałach sesyjnych.  

Pan radny Marcin OGRODOWCZYK - Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków  i Petycji – poinformował, że dnia 27 marca 2023 r. wpłynęła petycja od Pani Teresy 

Garland reprezentującą Tymczasową Radę Stanu Narodu Polskiego. Petycja ta dotyczyła 

przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski                           

z Ukrainą w jedno państwo. Komisja po wnikliwym przeanalizowaniu wydała jednoznaczną 

opinię o pozostawieniu tej petycji bez rozpatrzenia. Wskazane w piśmie oczekiwania nie 

mieszczą się w zakresie zadań własnych, ani zleconych żadnej jednostki samorządu 

terytorialnego szczebla gminnego.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji bardzo często spotyka się z takimi petycjami i stanowisko 

komisji w tym temacie jest jednoznaczne. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                     

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada - jednogłośnie –  19 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

                                                             nr LVI/470/23 

 w sprawie: pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół  z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 20. 
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Wolne wnioski i informacje 

 

Pan radny Adam SZCZYPIŃSKI – poinformował, że w związku ze stanowiskiem 

odmownym Zarządu Dróg Publicznych w Olsztynie w zakresie zamontowania lustra na 

wyjeździe  z drogi osiedlowej przy Powiatowym  Inspektoracie Weterynarii do ulicy 

Męczenników, wystąpi z pismem do Marszałka Województwa z prośbą o interwencję w tej 

sprawie.  

Pan radny Zbigniew KOCIELA – poinformował, że na terenie Warmii i Mazur zostały 

przyznane statuetki i wyróżnienia dla pielęgniarek. W tym gronie znalazły się dwie panie                            

z Działdowa, pani Mirosława Sokół i nasza  koleżanka radna  Aleksandra Korzeniewska. Radny 

przekazał gratulacje od wszystkich radnych, to wyróżnienie jest jakby zwieńczeniem 

długoletniej pracy pań pielęgniarek. 

Pan radny Zbigniew Kociela – odniósł się do sprawy artykułu jaki pojawił się na jego temat                   

w lokalnej prasie. Radny poinformował, że do tego tematu jeszcze powróci. 

Radny podziękował za działania jakie zostały podjęte ponad podziałami  dla jednej rodziny                    

z  miasta. Tymi osobami  są: pani senator Bogusława Orzechowska, pani dr Iwona Kurek, pani 

pielęgniarka Iwona  Dacko, pan mecenasa Jakub Garbacz,  pan  Andrzej Barański, pan radny 

Stanisław Czeczot, pan radny Marcin Ogrodowczyk, pan Tomasza Peć i pan Marek Wroński. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – stwierdził, że wszyscy radni przyłączają się 

do gratulacji dla naszych wspaniałych pielęgniarek, które zostały wyróżnione i docenione za 

swoją pracę i serce jakie wkładają w wykonywanie swoich obowiązków. Pani Aleksandro, 

wszystkiego najlepszego   

Pani radna Wanda MILEWSKA – również przyłączyła się do gratulacji dla pań 

pielęgniarek. Radna odniosła się do problemu przekraczania prędkości przez kierowców  

pomimo ograniczenia do 40 km/h na odcinku od ul. Konopnickiej na zjeździe do ronda. Czy 

nie można zamontować takich znaków  informujących: „zwolnij, przekroczyłeś prędkość,                       

o tyle…”  Takie znaki  są zamontowane np. w miejscowości Skurpie.  

Pan radny Marcin OGRODOWCZYK – uzupełniając wypowiedź pani radnej 

poinformował, że takie wnioski były pisane z ulicy Lidzbarskiej do ZDW w Olsztynie. Za 

każdym razem są to odmowne odpowiedzi, np. że to nie jest szlak dzieci do szkoły, itp. To co 

powiedział pan radny Szczypiński trzeba pisać te wnioski, nie przestawać może kiedyś 

doczekamy się odpowiednich działań. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że te wnioski pisane są do ZDW i cały czas to ZDW odmawia. 

Ten temat już był przerabiany na skrzyżowaniu przy ulicy Mławskiej. Kilka lat trwała batalia, 

skończyło się to zamontowaniem migających lampek. Myślimy poważnie o tych pomiarach  
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prędkości, trzeba będzie porozmawiać z panem Marszałkiem aby stanowisko ZDW nie było 

takie sztywne. My chcemy za własne pieniądze to zainstalować, to ma służyć poprawie 

bezpieczeństwa. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że popieramy takie inicjatywy, które mają poprawić 

bezpieczeństwo pieszych, a także kierowców. 

Pan radny Piotr DEMSKI – poinformował, że od kilkunastu lat walczył aby uzyskać  

grunty na własność od spółdzielni mieszkaniowej. Uzyskał te grunty od spółdzielni, od tamtej 

rady miasta dostał dużą bonifikatę, mieszkańcy byli zadowoleni. Pozostał problem, żeby 

wykupić tzw. części wspólne boiska, place zabaw. Po co mieszkańcy mają płacić co roku duże 

pieniądze. Chcę to załatwić aby wykupić  to na własność, ponieważ mieszkańcy i spółdzielnia 

za to płacą. Żaden prawnik, który jest w spółdzielni nie jest w stanie mi odpowiedzieć czy jest 

taka możliwość. Czy mam się zwrócić do wyższych władz aby to załatwić. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że chyba pan radny musi wystosować oficjalne pismo do 

spółdzielni, do prezesa aby się ustosunkował do pisma. Prawnik nie może odpowiedzieć, że nie 

wie.  

Pani radna Aleksandra KORZENIEWSKA  – podziękowała za ciepłe słowa w imieniu 

swoim i koleżanki. Radna stwierdziła, że praca w samorządzie zawodowym jak i samorządzie 

gminnym wzajemnie się wspierają, uzupełniają, dają plus, korzyść  na obie strony. Była to miła 

uroczystość ponieważ, odbyła się w dniu  12 maja, tak jak  przypada święto pielęgniarek.                       

Za wszystkie słowa uznania radna serdecznie podziękowała. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK -  odniósł się do tematu luster. Radny stwierdził, że 

lustro jakie stoi na wyjeździe z ulicy Orzeszkowej jest źle wyprofilowane. Trzeba by zwrócić 

uwagę na to, gdyż nie wszystkie lustra są dobre.  

Pan Burmistrz –  poinformował, że jeżeli pan radny to zauważył należało to szybko 

zgłosić, ale podjedzie zobaczy jak tam sytuacja wygląda, może ktoś te lustro jest zbite albo ktoś 

przekręcił. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – poinformował, że kilkakrotnie zgłaszał te sprawę. 

Lustro nie jest zbite, być może jest źle wyprofilowana podstawa lustra. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że takie są kupowane lustra, i one muszą spełniać jakieś 

atesty, może to kwestia ustawienia. Podjadę zobaczę co jest z tym lustrem. 

Pani Wanda MACEK – Przewodnicząca Zarządu Osiedla nr 5 – zgłosiła wniosek aby 

na odcinku drogi co się zjeżdża z Grunwaldzkiej w kierunku Męczenników postawić znak 

zakazujący wjazdu samochodów ciężarowych tirów. Ulica Grunwaldzka została 

wyremontowana, a za chwilę nawierzchnia zostanie zniszczona.  

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że ulica Grunwaldzka na tym odcinku została przystosowana 

do ruchu ciężkiego. Nie możemy zabronić ponieważ tam jeżdżą samochody, które zaopatrują 
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sklepy, markety. Nie możemy zabronić przejazdu tym samochodom, które sobie skracają drogę 

i tamtędy przejeżdżają. Musimy się pogodzić z tym. 

Pan radny Andrzej TESSAR – zwrócił uwagę odnośnie lustra zamontowanego przy  

wyjeździe z ulicy Karłowicza w ulicę  Nidzicką, tam lustro wprowadza pewną dezorganizację 

dla kierowcy, ponieważ lustro to oddala. To nie jest nasza wina, że takie lustra montujemy ale 

jeżeli chodzi o kierowców to jest fatalna sprawa. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że ktoś te lustra wymyślił, ale nie my, ktoś te lustra 

wyprodukował, nie my. Te lustra muszą spełniać jakieś przepisy i na pewno spełniają. Może 

nie każdy z nas potrafi z nich korzystać, kwestia ostrożności. Alternatywa albo te lustra 

zostawiamy, albo je zdejmujemy. Mamy większy problem, gdyż samochodów w mieście jest 

coraz więcej, brak miejsc parkingowych. Trzeba dążyć do tego aby przesiadać się na 

komunikację miejską, na rowery, aby chodzić pieszo.  

Przewodniczący Rady –  stwierdził, że wspiera pana Burmistrza w tej kwestii. Jest dużo 

ścieżek rowerowych są one niezbędne potrzebne w mieście. Powinniśmy dać przykład 

wszystkim mieszkańcom, zachęcam wszystkich do jazdy na rowerze. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że był kiedyś problem na ulicy 

Kochanowskiego ale został on zażegnany. Propozycja dla członków komisji porządku 

publicznego, aby przykładem komisji gospodarki wybrali się w te miejsca  i zweryfikować czy 

faktycznie te lustra spełniają swoje zadanie. 

Pani radna Wanda MILEWSKA – odnośnie ścieżek rowerowych stwierdziła, że jeżeli 

chcemy zmniejszyć ruch na ulicach należałoby budować je nie tylko na obrzeżach miasta. Ale 

również połączyć te ścieżki np. z Malinowa do Księżego Dworu. Do ruchu rowerowego 

musimy dostosować infrastrukturę, drogi, ścieżki rowerowe, aby na tym rowerze można było 

się sprawnie przemieszczać. 

Pana Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – stwierdził, że wszyscy radni 

i zapewne pan Burmistrz  zgadzamy się w tej kwestii, jednak wszystko zależy od czasu                                 

i pieniędzy. 

W związku z tym, że 27 maja przypada dzień Samorządu Terytorialnego, ten dzień 

został uchwalony przez Sejm RP w 2000 roku. Ten dzień upamiętnia pierwsze wybory 

samorządowe z dnia 27 maja 1990 roku. Z okazji tego święta Przewodniczący Rady złożył 

życzenia wszystkim pracownikom samorządowym miasta Działdowo: panom Burmistrzom, 

Radnym, przewodniczącym zarządów osiedli, innym samorządowcom z którymi miasto 

współpracuje życzenia pomyślności i satysfakcji z wykonywanej pracy na rzecz lokalnej 

społeczności. Dziękując za owocną współpracę, życząc samych sukcesów w służbie na rzecz 

naszej  Małej Ojczyzny. 
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Przewodniczący Rady - dołączył się do życzeń dla wyróżnionych, docenionych pań 

pielęgniarek. Jako luźny wniosek Przewodniczący zwrócił uwagę, że można by na sesję 

zaprosić pana dyrektora SPOZ aby udzielił informacji odnośnie świadczonych usług. 

Przewodniczący Rady –  w przede dniu święta Dnia  Matki zwrócił się z najlepszymi 

życzeniami do wszystkich Matek naszego miasta życząc zdrowia, radości i spełnienia marzeń.  

 

Ad. pkt 21. 

                                                           Zamknięcie sesji 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady LVI  sesji Rady Miasta /11:45/ 

 

Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                     Romuald Remiszewski 


